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Det er arbeid til alle

Odd Bardal er vegsjef i Sor-Tronde-
lag og leder av Bardal-gruppa.

Vegsjef Odd Bardal i Ser-Trendelag er
leder av den sentrale arbeldsgruppa som
bar foreslatt et minimum sett av rammer

og krav til vegkontorene ved innforingen
av Det nye Vegvesenet. Bardal-gruppas
forslag var klar I mat.

- Alle kan ikke vente a fa neyak-
tig samme arbeidsoppgave som
for, men det er arbeid til alle! Noe
av det viktigste er at omorganise-
ringen av Vegvesenet motes med
apen og positiv innstilling. Jeg ser
omorganiseringen som en positiv
mulighet til a forbedre Vegvesen
et, men forstar at prosjektet ogsa
skaper en del engstelse.

- Malet med Det nye Vegvesenet

er a utnytte ressursene bedre, i
trad med det Holler-utvalget had-
de som siktemal: Storst mulig
effektivitet og politisk styrbarfiet.
Mer samarbeid over grensene og
storre fleksibilitet er ogsa blant de
positive forventningene jeg fiar til
det som skal skje. En av de van-
skeligste oppgavene ved innfo-
ringen av Det nye Vegvesenet ma
veere a fa en god prosess, bade
nar det gjelder planlegging og
gjennomforing. At vi klarer a infor-
mere og gjennomfore endringene,
a fa lage en ny organisasjon som
de ansatte synes er god og som
samtidig vil gi de resultater Holler-
utvalget og Stortingsmeldingen
gar inn for, vil vaere viktig for a lyk-

kes. Det er veldig viktig at Veg
vesenet utvikler seg godt frem-
over, sa slagkraften var og om-
dommet vart blir styrket.

- Jeg kan forsta at mange av de
ansatte er engstelige og urolige i
forfiold til de omorganiseringene
som vil komme. Men en ting er
klart: Det er arbeid til alle! Kanskje
vil dette til og med gi grunnlag for
okning i antall ansatte. Men i ordet
omorganisering ligger det at ikke
alle nodvendigvis vil fa det sam
me arbeidet som for. Jeg haper at
folk er rolige for at de far utfordr-
ende oppgaver ogsa etterpa, og
ikke binder seg opp i at de ma ha
samme oppgavene som de hadde
for.

- Jeg vet ikke riktig enna hvor
drastisk delingen i produksjon og
myndighet kan bli. Jeg regner det
som sterkt onskelig at alle bar

samme ansettelsesforhold, at alle

blir ansatt i ett fylke, men med
plikt til a jobbe i andre fylker.

- For a opprettholde en god kom-
petanse i alle ledd, er det viktig a
ha en organisasjon som gir tilba-
kemelding om oppgavene som
utfores. Det er mellom anna viktig
at de som planlegger far tilbake-
melding fra de som utforer pro
duksjon. Dette kan skje pa flere
mater. Folk kan veksle mellom a

jobbe i produksjon og myndighet.
For oyeblikket lages en omstil-
lingsavtale som blant annet skal
sette opp regler pa dette omradet.
Jeg synes det er viktig a unnga at
oppdeling i «baser» forsterkes.

- Pa de omrader var organisa
sjon kan vokse pa i fremtiden, ser
jeg for meg p^ landsbasis bygging
av store bruer. Generelt skal Veg

vesenet gjennom spesialisering
bli flinkere. Omorganiseringen
inneb®rer ikke at vi skal konkur-

rere pa alle omrader, men vi skal
dokumentere hvordan vi ligger an
i forhold til private pa alle omrader.
Alt i alt skal vi bli mer konkurran-

sedyktige. Dette vil i alle fall vaere

med pa a sikre arbeidsplassene i
Vegvesenet. Om det gir grunnlag
for flere ansatte, gjenstar a se.

- Jeg haper alle i organisasjonen
var ser behovet for en omorgani
sering og ser positivt pa de opp
gavene som ligger foran oss.
Likevel, jeg skjonner at ikke alle
gjor det, men hvis vi alle klarer a
se det positive i det, vil alt bli sa
mye letters.



Steyskjerm til fugiebesvcer
Riksvegen mellom Lianes og
Skorge bru i 0rsta er i ferd
med a framsta i en ny og
opprustet drakt. Vegstrek-
ningen bar gjennomgatt en
standardheving, hvor det pa
miljosiden er blitt aniagt
gang- og sykkelveg og en
gjennomgaende bruk av
natursteinsmurer.

For beboerne ved Skorgeura ble det
en vesentlig bedring i bomiljoet ved
at det ble satt opp en veltilpasset
stoyskjerm. Men i forsoket pa a lose
stoyproblemet, oppsto det dessverre
en nytt miljoproblem, fuglekollisjon
med skjermen.

Det var pa seinvlnteren at en gjeng
nabogutter oppdaga mange dode
smafugler langs den 130 m lange
stoyskjermen. Vegvesenets anleggs-
avdeling ble straks kontaktet i hap cm
a fa bukt med alle fugledodsfallene.

Bakgrunnen for de
mange fuglekollisjo-
nene er at skjermen

avslutter med ei

glassrekke i toppen,
noe som i ettertid bar

vist seg a v^re reine
dodsfella for smafugl-

ene. Sporsmalet var
om hvordan dette problemet kunne
loses, fordi skjermen 1 seg sjol hadde
en gjennomfort utforming som nodig
skulle odelegges.

Norsk Ornitologisk Forening ble sa
kontaktet angaende fugleulykkene.
Foreningen kunne fortelle at de had
de vaert borti llgnende tllfeller for. For
a unnga flere forulykkede smafugler
anbefalte de bruk av rovfuglsiluetter
som skulle klistres pa glassrutene.

Rovfuglesiluetten skal pa avstand
illustrerer en spurvehauk, Denne hauke-
typen er en utpreget smafugljeger,
noe som igjen gjor at smafuglene hol
der seg unna. Norsk Ornitologisk
Forening kunne fortelle at spurvehau-
ken hekker i det meste av More og
Romsdal. Hekkingen foregar vesent
lig i barskog, men hauken hekker

2J'WMiraii®

Riksvegen mellom

Lianeset og

Skorge bru frem-

star I ny og

opprustet drakt.

T.v.:Rovfugl-
slluetten bar

kommet pa plass

ogsa i blandingsskog. Om vinteren
trekker en del av bestanden so rover,

men flesteparten av spurvehaukene
overvintrer.

Grunnen til at det ble sa mange fugle-

dodsfall i vinter, kan ha sin arsak i at

snoen dekket over smafuglenes mat-
bord og at de sa trakk seg naermere
bolighusa for matforsyninger. Pa
samme mate som smafuglene trekker
ogsa spurvehauken seg naermere
bebyggelsen vinterstid, idet det er der
de tinner sin fode.

Som sagt, sa gjort - rovfuglsiluetten har
kommet pa plass. Og siden den gang
har det kun vsrt et par fuglekollisjoner.
Og vl har fM var l^rdom om at;
- lat spede spirar og fa flyge...

Anne Trine Hoe!

NYE BOBILSKILT

Statens vegvesen Vegdirektoratet
Innforer n§ som en proveordning to
nye skilt. Det ene skiltet viser plas-
ser hvor bobiler, campingvogner og
busser kan tomme toalettavfall. Det

andre viser campinplasser spesielt
beregnet pa bobiler.
- Skiltet for toalettavfall er spesi

elt for Norge. Det finnes ikke noe
Internasjonalt symbol for dette.
Ettersporselen etter et slikt skilt har
imidlertid vaert stor, og Vegvesenet
regner med at de fleste raskt vil
l^re hva skiltet betyr, sier overinge-
nior Erik B. Hagen ved Trafikkplan-
kontoret i Vegdirektoratet. ^

Han understreker at oppsetting
av skilt ma suppleres med annen
informasjon pa raste- eller cam-
plngplassene. - Det er fortsatt fa
mottaksanlegg for toalettavfall og
turistene kan ikke bare kjore rundt i
hap om a fa se et skilt nar toalett-
tanken er full, sier Hagen.

Skiltet for bobilplasser skal vise
steder som har oppstillingsplasser
spesielt tilrettelagt bobiler.



Kjerer med livet som innsats
- Enkelte kjorer med livet
som innsats. De topphas-
tighetene vi har malt er vel
opp mot det som det er
mulig a kjore, eg det skal
ikke mye mer til enn en
stein i veien for det gar
gait. En punktering i slike
hastigheter har ingen
annen utgang enn doden
for den eller de som sitter i

bilen eller pa motorsykke-
len, sier overingenior Kjetill
Kjersem ved vegkontoret i
Molde.

Det er Vegvesenet som
har gjennomfort de omfat-
tende malingene. Seks
malepunkter, tre hver vei,
har siden februar i perioder
malt fart til alle dognets
tider. En tykk bok med
maleresultater er sendt til

Vegdirektoratet, malingene
danner grunnlag for vurde-
ringen om det skal gis klar-
signal for automatisk farts-
overvaking i tunnelen.

Over 180 km/t

- Jeg er ikke overrasket
over snittet av malingene,
vi visste at det kjores fort
inne i tunnelen. Men jeg

er overrasket over hvor
mange det er som kjorer
svaert fort under Frei-
fjorden, sier Kjersem. Han
vil ikke si noyaktig hvor fort
de raskeste kjorte. Kjersem
frykter at «en eller annen
idiot» vil forsoke a slette
«rekorden». Men overinge-
nioren bekrefter at to er

malt til hastigheter over
180 km/t.

- Kjorte de fortere enn
200 km/t?

- Nei, det gjorde de ikke.
Men de kjorte vanvittig fort,
sier han.

De storste hastighetene
ble malt i bunnen av tunne

len. Noe overraskende,
man ventet storst fart i ned-
overbakkene pa hver side

av tunnelen.
- Vi har skaffet oss et

svaert grundig materiale, og

Det lekes med livet I Freifjord-tunnelen. Nye malinger inne i den dreyt
fem kilometer lange tunnelen under Freifjorden har avslort vanvittige
hastigheter. To passerte Vegvesenets radar med over 180 km/t. De
kjorte dermed fortere enn averoyingen som i vinter passerte UP's
radar i 180 km/t og ble domt til fengsel i 90 dager.

m

Det lekes med

livet I vanvittige
hastigheter I
Krifast-tunnelen,
sier overihgenlar
Kjetill Kjersem.

det blir na opp til Vegdirek
toratet a vurdere hva som

skal skje videre, sier
Kjersem.

Midi pa dagen
For a gi et bilde av hvordan

det kjores i tunnelen pluk-

ker han ut malinger fra ett
av de seks punktene. I

lopet av tre ukers tid ble
det av denne radaren malt

rundt 30 biler over 130

km/t. Atte-ti kjorte fortere
enn 140 km/t. Flere kjorte
over 150 km/t.

- Dette forteller om

svaert liten respekt for farts-
grensene. Og enda mindre
forstaelse av farene ved a

kjore sa fort, sier Kjersem.
En av de to som kjorte

gjennom tunnelen i over
180 km/t gjorde det midt pa
dagen, da trafikken er
storst. Han ble «fulgt»
gjennom tunnelen pa de tre
radarene som malte bans

vei. Bilen, eller motorsyk-
kelen, passerte alle tre (til
sammen rundt to kilomter) i
lopet av godt under minut-
tet. Kjersem rister oppgitt
pa hodet. Mot slik idioti er
det lite a stille opp med.

Ser variasjoner

De forste malingene ble
foretatt i februar. Og
Kjersem og bans folk ved
vegkontoret kan lese mer
enn bare fart ut av den

utrolige mengden tall.
Farten steg belt tydelig i

overgangen fra vinterdekk

til sommerdekk. Det ble

kjort omkring 5 km/t fortere
uten pigger. En dag UP
hadde kontroll i tunnelen

gikk farten ned. Neste dag
skrev Tidens Krav om kon-

trollen, da ble det ogsa
kjort roligere enn vanllig.

Neste dag gjorde hastighe
tene et hopp oppover igjen,
sier Kjersem.

Alt materialet skal na

sendes over til politiet.
Tallene gir grunnlag for a
plukke ut tidspunkter for
kontroller.

- Sier Vegdirektoratet ja
til automatisk overvaking

av farten i Krifast-tunnelen,
blir det videre et sporsmal
om penger. Gar vi forst til
anskaffelse av utstyret -
noe som koster et seks-

sifret belop - ma vi etable-
re flere malepunkter langs
vegene i More og Roms-
dal, sier Kjetili Kjersem.

Ole T. Strand

Bj0rn Hansen (foto)
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ARMERINGSSTOLER I BETONG
Fra midten av 1980-arene fikk en eynene opp for at betongkonstruksjoner pa langt nser er
vedlikeholdsfrie. Saerlig er konstruksjoner i kyststrok utsatt for korrosjon (rust) pa armer-
inga som folge av inntrengning av salt fra sjovann. Etter den tid bar byggebransjen og ikke
minst Statens vegvesen arbeldet aktivt for a komme fram til mer holdbare konstruksjoner.

Med Statens vegve
sen i bresjen, ser det
ut til at en na bar kom-

met skikkelig pa offen-
siven for a kunne

hindre betongskader
i  framtida. Flere tiltak,

bade pa betong og
armeringssiden er satt
i  verk for a gjore
befongkonstruksjonene
mere holdbare. Aur-

sundbrua i vart fylke

er et sentralt prove-

objekt pa landsbasis i
den sammenheng.

Eft bidrag ser ut til
a bli armeringsstoler
i  betong, som na pa

det naermeste er

utvlklet og ferdig
utprovd. Disse nyttes
til a sikre betongover-

dekning mellom luft
og armering. Noen
bar kanskje lagt mer-
ke til at det bar vaert

mye omtale av disse

Aursund-brua. senke-

kasse. Vertikal armering
og bruk av armeringsstol

Carat 70.

den seinere tid, bade i

aviser og TV.
En kan vel lure pa

denne Interessen for

en slik detalj. Kanskje
skyldes den at stolene
er norsk-produserte.
En liten bedrlft med 3

ansatte pa Sjobolt bar
innredet en lave til

produksjon av slike
armeringsstoler, og ser

ut til a vaere i stand til

a konkurrere ut andre

leverandorer, Ikke

minst fra Tyskland.
Men kanskje def vik-
tigste, def er klare
indikasjoner pa at den
nye typen armerings
stoler vil spare oss for

til dels store vedllke-

boldskostnader i fram

tida. Dette bar media

na oppdaget.
Spesielt er kanskje

bvordan en detalj pa
en konstruksjon kan
fa avgjorende betyd-
nlng for en konstruk-
sjons boldbarhet I
praksis. Det er en
kjensgjerning at vi bar
mye rust pa armer-

inga I tilknytning til
gamie stoler, saerlig i
plast, som hovedsa-
kelig skyldes at det er
vanskelig a fa betong-
en til a slutte godt
omkring, og det bllr
utett.

De nye armerings-
stolene er lett a stope
rundt, de er laget av
betong og vil dermed

ba samme egenskap
og levetid som materl-

alet de er stopt Inn i,
de er tllnaermet tette

og til slutt, en vil unn-
ga kontakt mellom
splkeren som stolen
er festet til forskallnga
med og armeringa.
Dette siste bar ogsa
v^rt medvlrkende til

mange skader.
Statens vegvesen

More og Romsdal og
Vegdirektoratet gjen-
nom veglaboratorlet
bar i tillegg til private

II

'hMX

interesser vaert aktivt

medvirkende i utvik-

ling av betongstolene,
som bar pagM ca. 1
ar. Pa bruene i Aur-
sundprosjektet nyttes
stolene, ca. 40 000 I
sin helhet.

Allerede na kan en

spore stor interesse
for den nye produk-
sjonen, bade i og
utenfor landet. I utlan-

det er det saerlig
Canada og USA med
sine store betongska
der som er interes-

sert, men det er kom-
met foresporsler fra 4
kontinent.

Til na synes to
bensikter oppnadd, for
det forste, erfaringer

sa langt gir klare indi
kasjoner pa at en vil fa
reduserte vedlike-
boldskostnader i fram

tida, og for det andre
blir det utviklet leve-

dyktig industri i vart
fylke. Tore Witso



ULYKKESPUNKT OG -STREKNINCER

I M0RE OG ROMSDAL 1990-93
De aller fleste trafikkulykkene i More og
Romsdal skjer ikke i spesielle punkt eller strek-
ninger, de fordeler seg pa hele vegnettet. Fra
1990 til 1993 skjedde det 1440 ulykker pa riks-
og fylkesvegene 1 fylket, 13 % skjedde I ulyk-
kespunkt eller -strekninger.

(T) Ulykkesutsette punkt Ulykkesutsette strekninger

Kristiansund

Kristiansund

sit (8Alesund

Langveien i

Kristiansund bar

flere ulykkespunkt

Molde

Alesund

I.

Strekning pa 100 m registrert med minst 4 personskadeulykker 1990-93

Ulykker totalt
4

Et ulykkespunkt er en strek
ning pa 100 meter der det
skjer minst 4 personska
deulykker i lopet av 4
ar. En ulykkesstrek-
ning er en strekning
pa 1000 meter med
minst 10 person
skadeulykker

4 ar.

Ut ifra denne

definisjonen er

det 20 ulykkes
punkt og 10 ulyk-
kesstrekninger i
More og Romsdal i perioden
1990-93. De fleste av ulykkesstrekningene (14) ligger 8 av pa
ulykkesstrekningene. De fleste ulykkespunkt og -strekninger
ligger i byene i More og Romsdal.

Kristiansund bar 7 av ulykkesstrekningene og 4 av ulyk-
kespunktene. Disse er stort sett knyttet til vegen/gata inn til
byen, Langveien. Vi tinner ogsa det eneste ulykkespunkt pa
fylkesveg i Kristiansund, ved rutebilstasjonen.

I Alesund er det Spjelkavika, Moa og Sjogata som er mest
ulykkesbelastet. I Molde er det strekningen fra Molde ferjekai
til Lergrovika som bar ulykkespunktene.

Arsaken til at det er i byene vi tinner de fleste ulykkes-
belastede punkt og strekninger bar sammenbeng med den
aktiviteten vi tinner i byer og tettsteder, som fotgjengere, akti-
vitet som industri, forretninger, skoler, boliger osv. og ars-
dogntrafikken pa vegen. Ellers er de resterende ulykkesbela-
stede punkt og strekninger fordelt pa kommunene Vestnes,
Frei, 0rsta, Rauma og Ulstein.

I punktene 0rsta, Rauma og Ulstein er det utfort tiltak,
men pa grunn av at det tar noen ar for effekten av tiltakene
vises i statistikken er de fremdeles inne som ulykkespunkt.
Det er dessuten planlagt tiltak i flere av punktene, blant annet
pa Langveien i Kristiansund.

Anni Kari Pedersen

Nr. Vegnr. Stedsnavn
1  Rv 1 0rsta sentrum
2  Rv 1 Spjelkavik
3  Rv 1 Spjelkavik
4  Rv 1 Avkjering til Vestnesbukta
5  Rv 1 Rundkjering, Roseby
6  Rv 1 Giamoxkrysset
7  Rv 1 Kviitorp, Molde
8  Rv 1 Relnsvikbakken
9  Rv 1 Viadukten, Kristiansund
10 Rv 1 St. Hanshaugen, Kristiansund
11 Rv 1 Langveien X Lofotgata, Kristiansund
12 Rv 1 Langveien, Kristiansund
13 Rv 1 Langveien X Oiav V gt., Kristiansund
14 Rv 1 Kaibakken, Kristiansund
15 Rv 9 Vengeundergangen
16 Rv9 Vingardskrysset, Alesund
17 Rv 9 Sjogata, Alesund
18 Rv9 Sjogata, Alesund
19 Rv61 X med kv, Ulstein
20 Fv 421 Rutebilstasjonen, Kristiansund

Strekning pS 1 km registrert med minst 10 personskadeulykker 1990-93

Nr. Vegnr. Stedsnavn Ulykker totalt
1 Rv 1 0rsta sentrum 13

2 Rv 1 Spjelkavik 25
3 Rv 1 Molde FK-Tondergard 21

4 Rvl Kviitorp-Lergrovik 11
5 Rvl Reinsvik-Kvernberget 14

6 Rv 1 Daiegata, Kristiansund 10
7 Rvl Langveien, Kristiansund 29

8 Rv 1 Langveien, Kristiansund 17

-9 Rv9 Moa, Alesund 11
10 Rv9 Sjogata, Alesund 17



LANGVEIEN BLIRTRYGGERE
Langveien som er innfartsve-
gen til Kristiansund, har 1
mange ar vaert den mest
ulykkesbelastede vegen I
Mere og Romsdal. De fleste
trafikkulykkene skjer ofte 1
forbindelse med at fotgjeng-
ere skal krysse vegen bade 1
og utenom gangfelt og 1 til-
knytnlng til vegkryss.

Bade Vegvesenet og Kristiansund
kommune har i mange ar utfort for-
skjeliige typer trafikksikkerhetstiltak og
"reparasjoner» langs vegen for a fa
forbedret forholdene. Det viser seg

imidlertid at de enkelttiltakene som det

har vffirt satset pa ikke fungerer godt
nok i den totale sammenhengen.

Behovet for en kritisk gjennomgang og

planlegging av denne vegstrekninga,
som en helhet, er derfor det hoyeste
prioriterte sikkerhetstiitaket her i fylket.

Dagens vegstrekning er til dels
uoversiktlig med mange gangfelt,
asfalterte oyer og skiltjungel, noe
som skaper et forvirret trafikkbilde.
Derfor startet vi med en helhetlig
planlegging av vegstrekninga. For a
belyse alle trafikale og miljomessige
problemer med Langveien, gikk vi
forst i gang med en analyse og vur-
dering av innfartsara. Registrering-
ene endte opp med at Langveien bur-
de fa status som bygate, og ikke en
landevei, og at vi skulle legge oss pa
bymessige virkemidler i den videre
planleggingen av veien.

Et viktig pianleggingsprinsipp for
Langveien har vaert at brukere av
veien skal kunne kjenne igjen virke
midler som form og materialbruk ved
de ulike trafikale punkt, f.eks. ved
markering eller framheving av kryss
og gangfelt. Dermed vil veiens les-
barhet og formsprak ga tydelig fram
for bade sjaforer og andre veifaren-
de. I planutkastet foreslar vi at det
skal etableres sykkelbane pa begge
sider av vegen og at bredden pa kjo-
rebanen skal reduseres til 6 m. De

viktige kryssene bor utformes med
venstresvingefelt og forberedes for
eventuell lysregulering.

ife

MILj0- OG TRAFIKKPLAN FOR KRISTIANSJNDS INNFARTSVEG ER FERDIG
Siden denne vegstrekninga er ca. 1,5
km lang ma det ogsa avklares i plan-

arbeidet hvilken rekkefolge de fore-
skjellige etapper skal prioriteres. Her
mener vi at ulykkessituasjonen ma
danne grunnlaget, og sa far vi se
hvordan dette passer inn i en eventu-

eil etappevis utbygging.

Malet med planen er forst og fremst a
fa en loaning som oker trafikksikker-
heten og reduserer ulykkene.
Samtidig onsker vi a gi fotgjengere og
syklister bedre forhold enn de har i
dag. I tillegg ma planen ivareta de
miljokrav som stilles til en riksveg
som gar gjennom en by. Dette betyr

blant annet at materialbruken pa kjo-

rebane, sykkelbane og fortau ma til-
passes omgivelsene langs vegen og
vegens funksjon pa de enkelte del-
strekninger. Ettersom det ogsa er et

mal a forbedre miljoprofilene pa inn-
fartsvegen, vil bruk av vegetasjon og
beplantning bli en vesentlig del av
planen.

Et utkast til denne planen ble presen-
tert for kommunens tekniske hovedut-

valg i mote 26. mai 1994.
Reaksjonene og tilbakemeldingene
pa forslaget var stort sett positive, slik

at vi bare fikk mindre endringer a
utfore for planen kan sendes over til
kommunen til formell behandling. Vi
haper derfor at planen kan bli vedtatt i
lopet av sommeren i ar og at

anieggsarbeidet kan startes opp pa
enkelte delstrekninger allerede til
hosten.

Kjetill Kjersem

Langveien har i mange ar vsert

den mest ulykkesbelastede vegen
i Mere og Romsdal.
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BORT MED FARLEC SVING

Den krappe svingen pa riksveg 9 gjennom Veblungsnes i Rauma skal
bort. Tunnel og ny veg gjer vegen tryggare.

Den krappe svingen
gjennom Veblungsnes
1  Rauma kommune,

som alle som ferdast

langsetter riksveg 9
I  retning Andalsnes
skulle kjenne, skal
bort. Avdellngsinge-
nior Trygve Vestad
ved vegkontoret fortel
at svingen vest for
kyrkja pa Veblungsnes
skal bli erstatta med

ny oversiktleg veg.

vert gjort for a fa betre til-

standen for omgjevnaden.
Men forst og fremst er det
den skarpe svingen ved
Vebiungsnes som skal vekk.
Her har det tidlegare vore
fleire ulykker. Trygve Vestad
fortel vidare at ettersom riks

veg 9 pa sorsida av Roms-

dalsfjorden er blitt betre dei
siste ara, ikkje minst takka

vere det store rastryggings-
arbeidet som er gjort med
meliom anna bygginga av
Mandalstunneien og Inn-
fjordtunnelen, var det natur-

Svingen forbi kyrkja blir erstatta med ny veg.

- Denne vegbiten er inne pa
Norsk vegplan for inneveran-

de periode, og vi reknar med
a kunne fa til med vegarbei-
da i 1996, og kanskje ha
vegen ferdig til bruk i
1997/98. Planane for ny veg
gjennom Veblungsnes, som
no felgjeleg er oppdaterte,
vart ferdige for mange ar
sidan.

Det skal byggjast 1 260
meter ny veg, samstundes
som det og vert bygd nokre
nye sidevegar. Den vesent-
lege endringa i dei nye pla
nane er at planleggjarane let
vegen ga i ein 80 meter lang
tunnel ved sidan av kyrkja.

Omiegginga av vegen

leg a ordne opp i vegtilhova
ogsa gjennom Veblungsnes.
- Gjennom sandtaket pa

Veblungsnes vert det ei skje-
ring. Vi treng ikkje massen

sjoi, slik at vi kjem til a flytte
pa sanden som ligg der i
dag. Nar planane er endeleg
ferdige, reknar vi med a kun
ne ta til med grunnavstainga-
ne neste ar. Vi har aliereie

hatt kontakt med grunneiga-
rane, siik at eg trur dette skal
ga i orden. Men ettersom

planarbeidet framleis ikkje er
ferdig, er det forebels ikkje
mogleg a leggje fram eit
endeleg kostnadsoverslag
for prosjektet, seier Trygve
Vestad



B0lgen gar! Pa damelaget spilte Barbro Helling (OaK f. v.j, Hiiae ivioiiumyr, Ann! Karl
Pedersen, Tine Grytnes, Sonja Moltumyr, Aud 0verland (foran f.v.),
Irene Noel, Devi Persaud, Merete Stokke og Anne Trine Hoei.

V EC C U P EN / FOTBALL

Herrelaget til semifinaieni
Arets vegmesterskap i fot-
ball ble avviklet pa Lillestrom
og Oslo med 19 herrelag og
11 damelag. Herrelaget vart
kom til semiflinalen og dame
laget gjorde en hederlig inn-
sats med en seier og et tap.

Vegmesterskapet i fotball ble arran-
gert pa Lillestrem/Oslo. Vi deltok som
vanlig med herrelag og for forste
gang med et damelag.

Herrelaget kom i pulje med
Akershus, Vestfold, Rogaland og
Oppland. Og utover i turneringa viste
det seg at det var More og Romsdal
eller Rogaland som kom til a ga vide-
re i turneringa. More og Romsdal spil
te sin siste kamp mot Oppland. Etter
en litt vanskelig start med et bak-
lengsmal tok kampen seg opp og
endte 3-1 til More og Romsdal. Og da
var det opp til Rogaland. De spilte
mot Akershus i siste kamp og mMe
vinne tor a ga videre, men kampen
endte uavgjort 0-0, og dermed var det
More og Romsdal som gikk videre.
Ikke alle pa laget var belt tonoyde
med det, krettene begynte nemlig a ta
slutt og krampe og stive muskier tlo-
rerte. Men det var bare a krumme

nakken og satse alt pa neste kamp.
I semitinalen motte de Nordland,

tjorarets vinner, og etter en hard

Ragnar Evensen og Halgeir Brudeseth matte
erkjenne at spillerne fra Nordland ble for sterke
I semlflnalen.

kamp vant Nordland 3-0 og gikk til
tinalen. Der motte de Troms (et nord-
norsk oppgjor), Troms vant og ble
vegmester tor herrelag.

Arets debutanter var jentene tra
More og Romsdal. De hadde vaert lItt
uheldige med trekkinga og skulle
mote Nordland og Oppland i innled-
ende runde. Nordland var regnet som
en av tavorittene. Forste kamp var
nettopp mot Nordland, de spilte en

god kamp og ved pause var stillinga
1-0 til Nordland. I andre omgang sco-
ret Nordland to ganger og More og
Romsdal en gang, dertor 3-1 til
Nordland. Jentene var tornoyd med
kampen, det var tross alt den aller
torste de hadde spilt i lag. Neste
kamp var mot Oppland, de hadde tld-
ligere tapt 9-1 tor Nordland, og jente
ne hadde tatt mal av seg til a virkelig
tra til. Og resultatet stod til malset-
tinga, de vant hele 9-0 (I), og stem-
ninga var stor i laget. Men pa grunn
av det torste tapet var de utslatt. Og
det viste seg at laget de tapte tor,
Nordland, kom til tinalen der de motte

Vegdirektoratet. Vegdirektoratet har
vunnet turneringa de tire siste ara,
men i ar tikk de stryk av Nordland,
som vant tinalen og ble vegmestre tor
damelag.

Premieutdeling og bankett ble
avholdt pa Folkets bus i Oslo, med
tint besok av vegdirektor Olat
Sotteland, vegsjet Stein Fyksen og
med tidligere vegdirektor Eskild
Jensen som toastmaster. Stor stem-

ning blant de nesten 400 totballspil-
lende vegvesentolk, som etter en tlott
turnering svingte seg ut i de lyse mor-
gentimene.

Anni Kari Pedersen
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Pa herrelaget spilte Ragnar Evensen, Andre Moltubakk, Inge Bergum,
Kjell Haukeberg, Ole BJerke, Jan Nygaard, 0yvind Myren, Halgeir
Brudeseth, Hans Petter Erstad, Per Age Brevik, RoifArne Hamre, ArntJ.
Nerland og Ole Eikeland

Vare lag gjorde hederlig innsats. Her er herrelaget i aksjon.

AKTIVT SKYTTERMIL)0
Skytegruppa i Vegvesenets bedriftsidrettslag bar lagt en aktiv skytesesong bak seg. 16-18
skyttere bar mett fast pa de 16 skytekveldene siden i fjor best.

Pa det meste har vi vaert 23 skyttere,

og det har veert i alt 33 deltakere inn-
cm 1 det innlagte klubbmesterskapet.
Her er det de 8 beste skivene som er

tellende i herreklassen og tilsvaren-
de de 5 beste skivene i damekias-

sen, Kiubbmestre i 1994 bie Arvid

Boe, vegsentraien og Soivi Berg, bii-
tiisynet. DIsse fikk sine trofeer under
en stilfuli premieutdeiing for banket-
ten m.m. En ekstra honnor ma vi gi

tii jentene fra biitiisynet som utgjorde
4  femteparter av damekiassen.
Toriid Wirum, biitiisynet, fikk premie
for a ha mott pa samtiige 16 skyte-
kveider. Dette bor vsere en utfordring
for jentene pa vegkontoret.

Etter mange sesonger med iaber
interesse, ser na skytegruppa iyst pa

framtida. Det er nok overgangen fra

saiong- tii iuftgevaerskyting som er
arsaken til den okte interessen.

Laget disponerer 4 nye skarpskytter-
gevaer, og vi haper pa fortsatt okt
deitakeise nar skytingen starter igjen

tii hosten. Her er ikke det viktigste a
vinne, men a «treffe nye venner» i et
triveiig miijo.

Laget hevdet seg ogsa godt i
bedriftsserien i Molde, der Arvid

Boe, vegsentraien og Eriing Rorhus,
biitiisynet, vant hver sin kiasse siste
sesong. Arvid Boe var ogsa beste

skytter uansett kiasse.

Bj0rn Andersen

-k.

Pa standplass -
Mar lid I

Kiubbmestre 1994: Selvi Berg, biitiisynet og
Arvid Boe, vegsentraien

Avslutningskveldens skytterprlnsesse og skyt-
terkonge Aslaug Hoel, biitiisynet, og Kolbjorn
Engen, Molde vegstasjon, etter skyting med
handicap.

mmy.--
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Vi gar sammen mot «Det nye Vegvesenet»
- Selvsagt har vi gjort
OSS mange tanker am
hva «Det nye Veg-
vesenet» ska! bli. Selv

cm vl er usikker pa
hva vegdirekt0ren vi!
foresia, er det klart at

vl vil mote «Det nye
Vegvesenet» med
entusiasme eg med
positiv innstilling.

Arbeidskameratene Unni

Vassgard (36) med 18 ar i
etaten, Arne Redal (25) med
7 ar bak seg, Ove Rebekk
(33) ogsa ban med 7 ar i eta
ten, Bodil Harnes (61) med
Vegvesenet som sin ar-
beidsplass de siste 27 ar eg
nestoren 64 ar gamie Odd
Harnes med 30 ar bak seg i
etaten, har alle vegsentralen
pa Are utentor Molde som
sin arbeidspiass. Sammen
med seksjonsleder Morten
Romme (50) med 23 ar fra
biltilsynet bak seg, skulle de
seks med sine tanker, for-

ventninger, frustrasjoner og
spenninger kunne represen-
tere de rundt 12 000 andre

vegvesenansatte i landet
som det siste aret har ventet

pa i hvilken retning «Det nye
Vegveseneto vil ta.

Da vegdirekter Olav Softe-
land la tram sitt forslag til
organisasjonsmodeiler den-
ne uka, utioste han samtidig
ail oppbygd spanning, for-
ventning, usikkerhet og nys-
gjerrighet som har bygd seg
opp i hver enkelt av oss det
siste aret.

Mange feler at prosessen
har gatt i rekordtempo. Har
tempoet veert for heyt, og
har informasjonstilgangen
vsert god nok?

- Selv om prosessen har

■. ■ ' :■ 't-fjr
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Odd HarneSi Unni Vassgirdt Ame -Rddah'
Bodil Harnes, Ove Robekk og Morten
Romme merter «Det nye Vegvesenet» med
entusiasme og spant'ng.

1;

gM fort og bare vart ett ar,
har den likevel vaert lang.
Det som har vaert sa frus-
trende, er at vi foler a ha fatt
vite for lite. Riktig nok har vi
fatt noe skriftlig informasjon,
men vi har heie tiden hapet
pa a mote de som sitter inne
med informasjon om det
skjer. Ryktene har gatt,
usannheter har oppstatt og i
og med at vi har fatt vite for
lite, har depresjonen spredt
seg. Kanskje lederne pa alle
plan har tatt for lite ansvar
for a sikre seg at nok infor-
masjonen har nadd alle. Skal

jeg komme med et lite rad og
onske, ma det vsre at infor
masjonstilgangen blir bedre
og at vi i iangt storre grad blir
holdt muntlig orientert i neste
omgang. Dette tror jeg kan
redusere rykteflommen ves-
entlig. Vi star na foran en ny
og avsluttende runde. Bruk
mye tid pa god og riktig infor
masjon, og vaer sikker pa at
informasjonen nar ut, under-
streker Ove Robekk.

- Stort sett foler jeg a ha blitt
orientert. Vi ma selv ta
ansvar for a skaffe oss nod-

vendig informasjon. Var
informasjon har vi fatt gjen-
nom organisasjonen. Jeg
synes prosessen har gatt litt
fort fram, og selv har jeg ikke
gjort noe for a pavirke pro
sessen. Den som ingen ting
gjor, kan vel heller ikke Wa
ge, mener Morten Romme.

Men hviike forventninger har
dere til «Det nye Vegvesen
et"?

- Jeg er ikke sa sikker pa at
«Det nye Vegvesenet" vil bli
et bedre Vegvesenl Jeg har i

mine ar etaten vaert av den
oppfatning av at vi skal vaere
ei servicebedrift. I «Det nye
Vegvesenet" skal, etter hva
jeg forstar, konkurransemo-
mentet bli adskillig mer frem-
tredende. Lonnsomhetsprin-
sippet skal heie tiden vaere
en slags padriver i det vi skal
gjore. I det oyeblikk vil skal
drive butikk, kommer proble-
mene. Jeg tar ikke sorgene
pa forskudd. Vi ma fa model-
lene pa bordet forst, konklu-
derer Arne Rodal.

Odd Harnes sier:
- De andre som skal fortset-
te etter 1. januar 1995 har
nok forventninger, men for
min egen del betyr ikke «Det
nye Vegvesenet" noe spesi-
elt. Jeg slutter sammen med
det gamie Vegvesenet. Skal
jeg likevel papeke noe, ma
det vaere at det utover i lan
det er blitt trukket for mange
paralleller mellom prosessen
vi star foran og den proses
sen Televerket har lagt bak
seg. Etter hva jeg oppfatter,
har det som har vaert nega-
tivt ved Televerkets omorga-

nisering blitt trukket fram pa
grasrotplan i Iangt sterkere
grad enn det positive.

- Det er vanskelig a v^re
positiv og ha forventninger,
nar jeg ikke vet hva som
venter meg. Vi har ikke fM
den informasjon vi som
arbeidstakere har krav pa.
Informasjon er et iederan-
svar. I og med at vi ikke har
fatt god nok tilgang pa infor
masjon, har vi heller ikke
hatt mulighet til a pavirke
prosessen. Fra sidelinja
synes jeg det har vaert dre-
vet et hoyt spill, og jeg ma
stille sporsmal ved den
demokratiske siden i proses
sen, mener Unni Vassgard.

- Forventninger kan man ha,
men det er ikke ailtid de blir
innfridd. Rent arbeidsmessig
tror jeg ikke en ny organisa-
sjon vil fa stor betydning for
biltilsynet og dermed meg.
Jeg er ikke sa sikker pa at
byrakratiet vil bli mindre. For
oss pa teknisk side i biltilsy
net har vi forventninger til at
vi far konkurrere pa like vil-
kar med de private verkste-
der, og til forholdet mellom
forvaltning og produksjon -
uten a utdype det naermere
her, sier Morten Romme.

Fra lederhold stilles det krav
til alle ansatte i den nye
organisasjonen. Hviike krav
vil dere stille til de nye leder
ne?

- Dagens kompetanse ma
opprettholdes samtidig som
ny ma tilfores. Vi ma bli satt i
enda bedre stand til a mote
den nye hverdagen, og vi
ma bli satt i stand til a ta opp
konkurransen slik det forven-
tes av oss. Ikke minst ma vi
fa aniedning til a konkurrere
pa like viikar med de vi skal
konkurrere mot.

- Et annet av kravene ma
vaere at nytiisatte ledere for-
valter vare enorme ressurser
pa en mate som sikrer Veg
vesenet og arbeidsplassene
i etaten ogsa etter ar 2 000.

- Garantien fra vegdirektor
Olav Softeland om at ingen
skal bli sagt opp, er god a ha
med seg. Pa en annen side
stilles det betingelser ved
garantien som ikke alle kan,
uansett hvor positive en kan
vffire, er i stand til a oppfylle.
Vi ma fa muligheten til a
omskolere oss, oppdatere
oss, videreutvikle oss om det
er nodvendig for a fylle var
eventuelle nye arbeidsopp-
gaver, sier Ove Robekk.

- Du verden, fordi om vi kan
virke negative, er ikke det
belt tilfelle. Alie oss seks er
villige til a gjore en god jobb
og andre arbeidsoppgaver i
«Det nye Vegvesenet". For-
holdene ma selvsagt legges
til rette skal vi lykkes.

- Bakgrunnen for omorgani-
seringen vi star foran, er vel
onsket om at vi skal bli bed
re, mer effektiv og et bedre
redskap for de vi skal betje-
ne. Det vil ga lang tid for vi
ser resultatet av «Det nye
Vegvesenet". Jeg regner
med at vare ledere pa alle
plan og vare omgivelser tar
tiden tii hjelp nar de skal
bedomme oss, sier de fem
fra Aro vegsentral.

Morten Romme avslutter
med a si:
- Jeg er ikke negativ til det
som skal skje. Det er ingen
veg tilbake. Vi ma alle, uan
sett hvor i etaten vi har var
arbeidspiass, sta pa og veere
villig til a konkurrere. Vi ma i
utgangspunktet vsere positi
ve til det som skal skje!
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Ola P. Dragset (t.v.) og
Frank Dyrhaug pa hall-
kontroll med to danske

kollegaer.

Med hjelp av stipend fra Veg-
direktoratet reiste 3 mann

fra Kristiansundstasjonen til
Danmark for a se naermere

pa praktiske konsekvenser
av EU-medlemskapet for vart
naboland.

Programmet for besoket var utarbeid-
et i naert samarbeid med Kai

Vernhoy, leder for bilinspeksjonen i
Vejie, Dette omfattet besok ved bilin
speksjonen i VejIe, utekontroll i
Vejieomradet og besok pa bilinspek
sjonen i Odense og Kobenhavn.

I tillegg hadde vi i samarbeid med
firmaet Gummi A/S N.Lund fatt arran

ger! et besok pa en bremseprove-

fabrikk i Birkerod utenfor Kobenhavn.

Pi danske vinterveger

Turen ble gjennomfort med egen bil.
Stena Saga stod for turen Oslo-
Fredrikshavn, og VejIe varforste mal.
Ved ilandkjoring fra ferja ble vi mott
av et hvitt og vinterlig Danmark. Med
temperaturer pa ca. 0°C og et fast-
kjort snodekke pa vegbanen er det
unodvendig a beskrive foreforholde-
ne for nordmenn. Selv om det ble sal-

tet tok det tid for dette virket. Pa turen

Fredrikshavn-Vejie ble vi vitne til
rundt 20 storre og mindre trafikkuhell
som for oss nordmenn kunne virke

noe unodig pk et ellers oversiktlig og
godt vegnett. Vi kom dog velberget
tram til VejIe.

MED BILTILSYNET
PA STUDIETUR
TIL EU-DANMARK

Vi visste det fra for, men fikk det

bekreftet pa nytt. Dansk gjestfrihet og
vennlighet er pa topp. Dette var gjen-
nomgaende for alle vi motte pa hale
turen. Her bar vi mye a leere av vare
danske venner.

Hallutrustningen

Kontrollhallen i VejIe og de andre
stedene vi besokte, var i hovedsak

utrustet slik vare egne er. Imidlertid
var bremseproverne til tungbilene
plassert ute, bl.a. av arbeidsmiljohen-
syn som folge av stoynivaet ved
bremseproving av tunge kjoretoy.

Filers registrerte vi at alle stasjo-
nene var utrustet med apparat for a
kjore opp rotasjonen pa hjul for a
konfrollere tijullager. Videre var det i
hjulsporene langs hele kontrollopet
nedfelt rister, slik at vann, sole o.l.

rant rett ned og ikke ut over gulvet.
Noe a tenke pa ved nybygging hos
oss?

Opptering av kontrollpersonell
skjer ved stasjonen i Kobenhavn.
Etter grunnopplaeringen utplasseres
vedkommende ved en stasjon kombi-
nert med en fadderordning. Det hele

avsluttes med avsluttende prove som

ma bestas.

Innkalling - kontroll\
Innkalling av kjoretoy skjer sentralt.
Bileier ma betale for kontrollen.

Gebyr for kontrollen mMe betales for
frammote og kvittering forevises.

Personbilkontrollen var i hovedsak

Ilk vare kontrollrutiner. Tidsrammen

var ogsa Ilk med 20 minutt pr. bil.
Kontroll med de tyngre kjoretoye-

ne hadde en tidsramme pa 30 minutt.
Inntrykket fra denne kontrollen var at
den var mindre omfattende enn den

norske kontrollen. I hovedsak ble det

fokusert pa bremser, og spesielt
bremser pa tilhenger. Det ble forklart
med at det tidligere var registrert
betydelige mangier pa bremsene pa
denne kjoretoygruppen. Man var av
den formening at dette forhold na var
betydelig bedret.

Dansken - en sindig og
talmodig person?
Stor var var forundring nar vi ble pre
senter! for «venterekken«. Dette var

en oppstillingsplass for biler som mat-
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te forevises, men uten at de hadde

bestilt plass. Da var det bare a stille
seg i k0 i hap om at det ble en ledig
stund inne i hallen. Dersom det ikke

ble i dag, ja da ble det forhapentllgvis
neste dag. Ikke uvanllg a overnatte 1
venteko utenfor billnspeksjonen. Ja
det hendte ogsa at biler matte vente i
flere dager - dette gjaldt bade per-
sonbiler sa vel som tunge kjeretey.
Og det merkeligste var at kundene sa
ut til a godta dette, silk var det og silk
skulle det veere.

1170 km i timen pa danske veger
All utekontroll pa veg er underlagt
rikspolitlet. Billnspeksjonen deltar
sammen med polltiet og foretar da
bare tekniske kontroller. De ovrige
omradene av utekontroll er det riks

politlet som Ivaretar - ogsa de for-
skjellige bruksvektkontrollene.

Vi deltok 1 en utekontroll i

Vejieomradet hvor forskjellige grup-
per gjennomforte kontroll bade pa let-
te og tunge kjoretoy. Kontrollen av
tungtrafikk ble 1 hovedsak utfort gjen-
nom overvaking av traflkken og
selektiv utplukking av objekter man
onsket a se naermere pa. Ofte stan-
set vi pa toppen av planfrie kryss hvor
vi hadde god oversikt over traflkken.
Hvis det var et kjoretoy en onsket a
se n^rmere pa ble disse Innhentet
og tatt til side for kontroll. Pa grunn av
hoyt fartsniva pa motorvegene var
det ikke sjelden at vi kjorte i 160-170
km/t under slike innhentinger.

Personbllkontrollen ble utfort mer

Ilk var kontroll med stopp-poster hvor
kjoretoy ble vinket inn til kontroll.

Den sindige danske star til igjen
Under personbllkontrollen ble et kjo
retoy i meget darlig stand stanset. Og
her fikk vi norske en ny overraskelse.

Programmet for bes0ket var
utarbeidet i naart samarbeid

med Kai Vernhoy, leder for
Statens Bilinspektion i Vejie.

Danmark er ikke sa forskjellig
fra Norge. Feilparkerte biler
bllr fiernet-'HP#'v • _i—r-.

Na ble redningsselskapet
Faick kontaktet, og pa elers
regning ble kjoretoyet trans-
portert til billnspeksjonen for
naermere kontroll og avskllt-
ing. Men ikke med en gang.
Nei, kjoretoyet ble Innelast I
pavente av at billnspeksjonen
fikk fid til a se pa bilen. Etter
dette fikk bileier beskjed om a
hente kjoretoyet innen to uker - hvIs
ikke ble bilopphugger kontaktet. Og
atter en gang - silk var det og silk
skulle det vaere.

Biltilsynet og konkurranse
med private

Med Holler-utvalget og «Det nye
Vegvesenet» i bakhodet, vllle vi vite
hvordan konkurransen med private
institusjoner var organised.

Men dette var ukjente toner og ble
blankt avvist av de vi snakket med.

Det naermeste de hadde som kunne

vaere i naerheten var at dersom et bil-

verksted ville kjope nodvendig utstyr,
avsette plass og tid og samie mini
mum 8 biler til kontroll, kunne billn

speksjonen sende en mann for a
foreta kontrollen. At andre skulle utfo-

re kontrollen virket belt utenkellg.
Hvorvldt dette var saeravtale, over-

gangsordning eller noe annet i tor-
hold til EU kunne ingen avklare.

Bremsepraving pa data
Forventningene var store foran
besoket hos firmaet EWJ som

produserer bremseprovere
samt en den andre beslektede

produkter. Firmaet var tidligere
underleverandor til HPA brem

seprovere. HPA ble overtatt av
italienske eiere og flyttet til
Italia, og dette forte til samar-

beidsproblemer. Der-

med begynte EWJ a
produsere egne brem-

Ola P. Dragseth og Frank
Dyrhaug i samtale med
hyggelige danske kollegaer.

Klar til veiing!

sepro-

vere. Svensk Bilprovning var en av
hovedkundene. Bedriften hadde

utviklet en bremseprover hvor avles-
ing/utskrlft av testresultater fra brem-
seprovene skjedde ved hjelp av data.
Samtldig hadde de sett behovet for
oppdatering av eldre provere og
utviklet et ombyggingssett til de gam-

le HPA-proverne til data-avlesing.
Tilsynelatende en relativt enkel
ombygging til Ikke alt for store
kostnader.

Det som llkevel forundret og over-
rasket mest var fasilltetene for EWJ's

utvikllngsavdeling. Inne i en privat

hage la et «uthus» av ikke spesielt
imponerende dimensjoner. Men inn-
vendig ble det utviklet og produsert
data/datautstyr som var Imponeren
de. En moderne utgave av Fetter
Smart?

Den mekaniske fabrikken hvor

selve bremseproverne med rammer
og ruller ble framstilt og sammensatt,
var imidlertid mer i stil med hva vi

hadde forventet av en moderne

bedrift. Et absolutt interessant besok

som ga mange nyttige tips og infor-
masjoner.

Ved vels ende

En relativt intensiv, men laererik og
verdifull uke ble avsluttet i Koben-

havn hvoretter turen gikk med bat til
Oslo og bll derfra. Og sa var det tilba-
ke til sno og vinter, men med bade
rike og nyttige informasjoner i baga-
sjen.

Av Stasjonssjef Frank Dyrhaug
Seksjonsleder Ole Dragset

Avdelingsingenior Ola P. Dragseth
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Sammenlignet med situasjonen for klasse B har det i
de senere ar skjedd relativt lite med hensyn til forer-
proveutvikllng - sensorutvlkling for de tyngre forer-
kortklassene - klasse CEDE.

IUNGBILSENSORENE PA ETTERSKUDD;

Har for darii
kompetanse?

Foreleseren Jan

Betten har sin

bakgrunn fra
skoleverket,

transportnaer-
ingen og biltil-

F0reropptering - f0rerpr0ve innen
klasse CEDE er pa mange mater i en
slags sffirstilling sammenlignet med
de 0vrige fererkortklassene. Dette vil
ha sammenheng med det forhold at
fererpreven 1 disse klassene ogsa vil
vsre knyttet opp 1 mot en forutgaen-
de yrkessjaferopptering innen det
videregaende skoleverket. Pa lands-
plan finnes det i dag 11 videregaende
skoler som gir yrkessjaforopplaering
innen klasse CEDE. Biltilsynet mottar
m.a.o. kandidater ikke bare fra regu-
Isere kjereskoler innen denne forer-
kortkiassen.

Manglende samordning mellom
den lopende utvikling innen transport-
n^ringen, mal/innhold for opplaering-
en (offentlig skoleverk/kjoreskole) og
biltilsynets forerprove vil selvsagt vir-
ke uheldig for alle parter.

Med onske om a bidra til a rette

opp pa denne situasjonen, ble det i
1992 oppnevnt en regional arbeids-
gruppe innen biltilsynet i Midt-Norge.
Gruppen - bestaende av 1 tungbil-
sensor fra hvert av fylkene More og
Romsdal og Sor-Trendelag - fikk til
mandat a utarbeide et kompetanseut-
viklingsprogram for klasse CEDE for
tungbilsensorene i Midt-Norge. Biitil-
synet More og Romsdal har veert
representert ved inspektor Arild
Johnny Stolen, Biltilsynet 0rsta.

Kompetanseutviklingsprogrammet
vil besta av flere komponenter - bl.a.
egenkjering, sensorutveksling og
samlinger tilknyttet metodikk (oppter-
ing/ undervisning) og utvikling av sol
ve forerproven. Samlingen i Surnadal
17.-18. mars 1994 utgjorde den for-
ste av 2 alike samlinger.

Et av siktemalene med program-

met vil ellers vaere pa sikt a fa redu-
sert antall tungbilsensorer pa fylkes-

lnspekt0r Arild Johnny Stolen har representert
More og Romsdal I utvalget.

plan. Dagens situasjon tilsier at sen-
surering av forerprover i klasse
CEDE er spredt pa et forholdsvis stort
antall sensorer. En slik situasjon far i
neste omgang left den konsekvens at
hver sensor gjennomgaende far et for
lite antall prover som grunnlag for
vedlikehold av sin kompetanse innen
denne forerkortklassen. Pa bakgrunn
av ovennevnte deltar det 2 sensorer

fra hver av biltilsynsstasjonene i
utviklingsprogrammet. Med utgangs-
punkt i fullfort sensorutdanning er sik-
temalet at det kun er disse to sensor-

ene som skal ha ansvaret for gjen-

nomforing av forerproven i klasse
CEDE. Med tanke pa a opprettholde
et most mulig likt niva pa tungbilprov-
ene pa fylkesplan, er det ogsa inten-
sjonene a utpeke en egen sensor til a
ivareta dette formalet.

Til samlingen i Surnadal var det
invitert forelesere som i storst mulig
grad vilie kunne bidra til a belyse de
tema/problemstillinger kompetan
seutviklingsprogrammet vil matte
omfatte - jf. innledningen. Fore-
leserne hadde saledes sin bakgrunn
fra instanser som det videregaende
skoieverket, Statens Trafikklaerer-

skole, transportnEeringen og biltilsy
net.

Hovedinnleggene bekreftet i stor
grad de konfliktforhold som ble skis-
sert innledningsvis mellom innholdet i
den yrkesforberedende opplsering-
en/transportnaeringens behov og inn
holdet i dagens forerprove for klasse
CEDE. Innlegget om forerproven vis-
te bl.a. at biltilsynet via en mere
bevisst planlegging av selve innhol
det, kan bidra til a gjore proven mere
tilpasset den virkelighet kandidatene
vil mote som yrkessjaforer. Dette vil i
neste omgang kreve at biltilsynet
avsetter de nodvendige ressurser til
dette utviklingsarbeidet. Gjennom
den prioritet som na er gitt sensor
utvlkling i klasse CEDE, er det nett-
opp et av siktemalene a fa utviklet

forerproven mere i pakt med den
hverdag kandidatene vil mote som
arbeidstakere i transportn^ringen.

Arne Sasther
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Vegsjefen sitt budsjettforslag for riksveganlegg i 1995
byggjer pS ei okonomisk ramme pa 222 mill. kr.

Av dette er det foresetnaden a bruke 35,4 mill, kr pa stamvegane,
120 mill, kr pa ovrige riksveganlegg og 50,5 mill, kr

pS diverse miljotiltak og planiegging.

Her er nokre av dei sterste pro-
sjekta vi har planlagt:

Riksveg 1 og 61
Omiegging ved Solevagseid

Riksveg 63:
Gelranger ferjekai
m/haldeplass
I sommartrafikken er omradet for den

eksisterande ferjekaia med halde-

Kostnadsrekna til cm lag 39 mill. kr.

Dei to riksvegane skal ombyggjast i
3,2 km lengde og i planen inngar 1,5
km gang-/sykkelveg. Regulerings-
planen er godkjend, men grunnerverv
ma ordnast ved skjonn som er fast-
lagt til September i ar.

Etter den framdriftsplanen som er
skissert skal trafikken setjast pa
nyvegen seinhausten 1996.

Riksveg 9:
Innfjorden-Sovikneset

plass for lite og uryddig til at trafikken
kan avviklast pa tilfredsstillande vis.
Det skal difor byggjast ny og storre
haldeplass og ny ferjekai til kostnad i
storleiken 16 mill. kr.

Haldeplassen blir bygd ved utfyl-
ling i sjoen, og det er vanskeleg a
skaffe stein pa land utan a etterlate
seg store sar i terrenget. Det synes
derfor no mest truleg at alternativet er
a frakte stein i lekter til fyllinga.

Aniegget er rekna fullfort til som
martrafikken blomstrar opp i 1996.

/f.
m-' J ar;

'''

Her skal vi utbetre ein parsell pa 3,6
km lengde, kostnadsrekna til n^r 13
mill. kr. Bakgrunnen er at det her vart
lagt ut stein fra Innfjordtunnelen da
den vart bygd, og arbeidet gar ut pa a
breiddeutvide og forsterke vegen
samtidig med justering av vertikalkur-
vaturen. Arbeidet skal vere ferdig i
lopet av aret.

sjettforslag er delt med 15 mill, kr i

1995 og 35 mill, kr i 1996.
Resten av anieggsloyvinga er delt

pa mange mindre prosjekt som gjeld
veg, ferjekaier og miljotiltak m.v.

Av vegopningar i 1995 kan det vere

verd a nemne:

Riksveg 680:
Aursundprosjektet

Riksveg 651:
Tunnel Andaneset-Greifsneset

Pa denne strekninga har det gatt
mange mindre steinsprang og to stor
re steinras; det siste i 1993. Det er

derfor planlagt a byggje ein om lag
1,5 km lang tunnel slik at trafikken
kan ferdast trygt. Kostnaden er rekna
til 50 mill, kr som i vegsjefen sitt bud-

Aursundprosjektet i Aure til ca. 170

mill, kr som knyter Ertvagoya til Aure

fastland, slik at ferja Aure-Anes kan
nedleggjast. Veglengda er 5,2 km,
herav 1 km bruer.

Riksveg 665:
Lundbakken-Aspas

Lundbakken-Aspas i riksveg 665 byg
gjer vi om i ei lengde pa 5,5 km til ein
kostnad av 28 mill. kr.

Arbeidet pa desse to sistnemnde
prosjekta er i full gang.

For ordens skuid ma nemnast at

mogleg endring i budsjettramme vil
gje utslag i kva som kan gjennomfor-
ast, anten det blir auke eller reduk-

sjon i ramma.

Kjell Loen
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ALESUND

fAr NY
INNFARTSVEG
Reguleringsplaner for den manglende delen av

nytt hovedvegsystem i Alesund, parsellen

Blindheim-Spjelkavik-Lerstad, ble godkjent allere-

de i 1970. Etter flere tiar uten bevilgninger eg nye

signal nar det gjelder riksvegframforing i bystrok, ble det

etter hvert behov for en «mllj0revlsjon>> av de gamie planene.

Dette arbeldet tok til 1 1987 og endte i 1989 opp med en kom-

munedelplan for hovedvegnettet med flere alternative los-

ninger for kryssutforming og sidevegsnett I Spjelkavikom-

radet.

U4=A

Statens vegvesen kunne ikke godta
det alternativet Alesund kommune
vedtok og relate innslgelse mot dette.
Saken endte derfor i Miljovern-
departementet som hosten 1990 gikk
imot alle framlagte alternativ pa grunn
av arealkrevende toplankrysslosning-
er, store inngrep langs Spjelka-
vlkvassdraget, stoyproblem m.v.
Departementet engasjerte seg derfor
i ei prosjektgruppe med representan-
ter fra Alesund kommune, fylkeskom-
munen og Statens vegvesen som
skulle utarbeide en ny arealplan
(kommunedelplan) for hele Spjelka-
vikomradet. Dette arbeldet endte til

slutt med at bystyret den 7. oktober
1993 kunne godkjenne den nye
kommunedelplanen uten store pro

tester.

Med godkjent kommuneplan for
hele den nye riksveg 1-traseen var
det klart for a starte arbeldet med nye
reguleringsplaner. Sommeren 1993
ble det derfor oppnevnt ei prosjekt
gruppe med 2 representanter fra
Alesund kommune og 2 fra Statens
vegvesen med ansvar for a utarbeide
reguleringsplaner og gjennomfore
grunnerverv til vegprosjektet. Disse
reguleringsplanforslagene i Blind-
heim- og Spjelkavlkomradene blir na
sendt ut til boring og offentlig ettersyn
i juli 1994.

Riksvegtrase
Pa Blindheim er det ingen endringer i
de gamIe planene for nytt toplankryss
mellom riksveg 1 og riksveg 60. Nord

for dette krysset er det na planlagt en
ca. 800 m lang tunnel under Skot-
haugen. Fra tunnelen gar den nye
riksvegtraseen ned mot Spjelkavlk-
bukta og derfra omtrent rett nordover
til nytt kryss med riksveg 9 I Breivika.
Over Nedregarden/ Moa vil ca. 560 m
av riksvegen ga i «milj0tunnel», dvs.
nedgravd, stopt tunnel i losmasser.
Terrenget over tunnelen vil stort sett
bli brukt til grontomrader (friomrader)
og kryssende veger. Ny riksveg 9
vestover fra Breivika til Lerstad er

som for planlagt rett sor for Lerstad-
vegen.

Begge riksvegene vil i forste
omgang bli bygd som tofeltsveger (7
m kjorebane -i- 2 x 1,5 m skulder).
Riksveg 9 Breivika-Lerstad vil, liksom
riksveg 9 videre vestover mot

Alesund sentrum, blir regulert som
firefeltsveg. Samlet veglengde mel
lom kryssene pa Blindheim og
Lerstad blir ca. 6 km.

Kryssl0sninger
Det ble tidlig enighet om a erstatte
tidligere arealkrevende toplankryss
mellom riksveg 1 og riksveg 9 i
Breivika med ei stor rundkjoring (dia-

Den veikjente og for mange den noe
problematiske rundkjoringa pi Moa
skat bort.

4'/*"7^GS
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meter = 60 m). Mye av konflikten
under arbeidet med kommunedel

planen dreide seg om plassering og
utforming av det krysset som na plan-
legges som ei rundkjoring like nord
for Spjelkavikelva. Vegvesenets prl-
maere onske om et fulit utbygd
toplankryss der stamvegtraflkken pa
riksveg 1 ble priorltert, mMe vike for
a unnga uakseptable terrenglnngrep I
friomradene langs Spjelkavikvass-
draget.

Utenom disse to rundkjoringene
blir det ingen kryss pa ny riksveg
1/riksveg 9 mellom toplankryssene
ved Blindheim og Lerstad.

Sideveger
For a knytte sammen nytt og gammelt
vegnett vil det bll bygd en ny hoved-
samleveg parallelt med riksvegen
mellom de to rundkjoringene pa ny
riksveg 1 i Spjelkavikomradet. Fra
denne blir det en ny tllknytning ned til
Borgundfjordvegen og tilknytninger til
gammel E69, bussterminal og forret-
ningsomrader m.v. pa Moa. Kryssene

pa denne vegen blir enten rundkjo-
ringer eller kanalisert T-kryss. Fra
rundkjoringa ved elva blir det ogsa tll
knytning til naveerende riksveg 1 sor
for Spjelkavik sentrum.

Tunnelene

Tunnelene er planlagt med tunnelpro-
fil T9. De vil fa stor trafikk (over

10.000 bller/dogn I Blindheimtunnel-
en). Det kreves derfor et omfattende
sikkerhetsutstyr Inne i tunnelen. Det

vil dessuten bli satt opp bommer og
variable skilt ved tunnelapningene/
neermeste kryss slik at det blir mulig a
omdirigere trafikken ved ulykkessitu-
asjoner, vedlikeholdsarbeid i tunne
len m.v.

Milj0tiltak
Bakgrunnen for revlsjonen av de
gamIe planene i Spjelkavikomradet
var onske om a redusere miljoproble-
mene langs det nye veganlegget.
Valg av tunnellosninger er kanskje
den viktigste endringen I denne sam-
menhengen. Inngrepene i de sarbare

friomradene langs
Spjelkavikelva er gjort
sa skansomme som

mullg ved at det bygges
to ca. 60 m lange bruer
der riksveg og sideveg
krysser dette omradet.
Det skal dessuten leg-

ges stor vekt pa detaljut-
formlng av disse bruene
og andre tekniske losninger. Det
samme gjelder planer for utforming/
beplantning i vegskraninger og slde-
arealer m.v.

For a redusere stoyproblemene er
det planlagt ca. 800 m med stoyskjer-
mer. Filers vil det stort sett bll stoy-

voller eller annen form for oppfylling
der de nye riksvegene ikke ligger i
tunnel eller djup skj^rlng. Luftfor-
urensing utenfor tunnelapningene blir

vurdert av NILU (Norsk institutt for
luftforskning).

Et «milj0problem» som enna ikke
er endelig lost er hvor vi skal gjore av

over 50 000 m^ med leirholdige over-
skuddsmasser fra veganlegget.

Finansiering - framdriftsplan
I  Norsk veg- og vegtrafikkplan for
1994-97 er de totale anleggskostnad-

ene stipulert til 310 mill. kr. Det er
foreslatt en bevilgning pa 52 mill, kr
denne vegplanperioden og fullflnan-
sierlng i perioden 1998-2001. Under
forutsetning av at dette blir fulgt opp i
de arlige budsjetter, tas det sikte pa a
gjennomfore grunnerverv i 1996 og
starte anieggsarbeidet pa riksveg 1 i
1997. For a greie dette ma de

reguleringsplanene som legges fram
na bli godkjent i lopet av 1995.

Terje Lindstad
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Her er vegen til
Tjeldbergodden
3. februar 1993 vart hovud-

planen for ny veg til Tjeld
bergodden godkjent 1 sam-
ferdselsutvalet. Her var det

foresett a velje det ytre alter-
nativet med bru over Drom-

nessundet og etter eksister-
ande veg gjennom Kjorsvik-
bugen. Sidan bar det vore
mykje att og tram om finansl-
eringa og om ein skal satse
pa opprusting av vegen
langs Arvagsfjorden eller pa
ny veg I samvar med hovud-
planvedtaket.

Statens vegvesen har ingenting med
finansieringa a gjere, dette er det fyl-
keskommunen som tek seg av.

Fylkestinget vedtok saleis i april ein
finansieringsmodell som foreset byg-
ging av det ytre aiternativet over
Dromnessundet. Saka er 1 skrivande

stund framleis ikkje heilt avklara. Fra
fylkeskommunen si side haper ein a
fa ei avklaring i lopet av juni.

Vegvesenet er i ferd med a lage

detaljerte planar for vegen fra
Torsetsundet til Tjeldbergodden.
Planlegginga har vi delt i 3 etappar.
Forst lagar vi reguieringsplan for brua
over Dromnessundet, sa tek vi for oss

fylkesveg 360 fra Dromnessundet til
Tjeldbergodden. Til slutt vil vi ta fyl
kesveg 361 pa Skardsoya.

Planprosessen er som falgjer:
Forst utarbeider vi reguieringsplan
som i sin tur skal utieggjast til offent-
leg ettersyn i minst 30 dagar. Fler kan
del som vil kome med merknader

eller endringsforslag til planen. Inn-

Tjeldbergodden

Vikan

^  ok3rds0y

Vihalsen

Stemshaug<rf Torset

Skardsfiy Jl;

komne merknader blir behandia og
sendt over til bygningsradet i kommu-
nen. Planen blir til slutt eventuelt god
kjent i kommunestyret. Etter dette har
Vegvesenet eit formelt grunnlag for a

starte forhandling med grunneigarane
om kjop av nodvendig grunn, for
anieggsarbeida endeleg kan ta til.

Kort omtale av dei 3 etappane:

Dromnessundbrua far ei lengd pa
388 m og skal byggjast som stalkas-
sebru i samvirke med betong brudek-
ke. Seglingshogda blir pa 16 m i ei
breidde pa 40 m. Brua far 2 kjorefelt
og eit fortau pa eine sida. Det blir
bygd ny veg fra fylkesveg 361 og ned
pa Ulfsnestangen til brua. Tilsvar-
ande blir det ny veg pa Nordlandet fra
brua og inn til fylkesveg 360.

Pa Nordlandet blir det pa nord-
austsida av fylkesvegen foreslatt eit

riggomrade som trengst for bygging
av brua. Her blir det 6g foreslatt eit
masseuttak for masser som trengst til
vegbygginga.

Den andre etappen er utbetring av
vegen fra Dromnes til Tjeldbergodden.
Pa det forste partiet fram til forbi Vikan
blir vegen berre forsterka til 10 tonn.
Fra Vikan til Tjeldbergodden ligg

dagens veg delvis
pa myr. Denne ma
gravast vekk og vi
ma derfor byggje
ny veg ved sida av
dagens veg slik at
trafikken kan ga

uhindra i anleggs-
perioden. Denne

vegen vil fa 2 kjore
felt.

Dromnessundbrua fir

el lengd pa 388 meter.

I omradet ved Nordlandet skule vil

vegen ga lenger fra dagens veg og
ga like vest for lysloypa og over
Trollmyrane. Truleg vil den kome inn-
til dagens veg i omradet ved nedkjo-
ringa til masseuttaket til Orkia
Betongstasjon. Vidare utover vil den
nye vegen stort sett liggje ved sida av
dagens veg.

Den siste etappen blir vegen over
Skardsoya. Her blir det stort sett for-
sterking til 10 tonn av dagens veg
utan at det blir gjort noko saerleg med
breidde og geometri.

Alls vegans vil fa fast dekke
Torsetsundbrua vii det ikkje bli gjort
noko med. Vi reknar med at trafikken

ikkje blir storre enn at det skal ga
rimeleg greit a krysse Torsetsundet
slik brua er i dag.

Reguleringsplanen for Dromnes
sundbrua har vi nettopp lagt ut til
offentleg ettersyn (10. juni til 11. juli).
Den vidare detaljplanlegginga (regu
ieringsplan) av vegen fra Dromnes
sundet til Tjeldbergodden er under
arbeid.

Detaljteikningar og anbodspapir
for brua er ferdig. Desse vil bli sendt
ut pa anbod sa fort vi far klarsignal
om at finansieringa er i orden. Fra vi
sender ut anbodspapira til brua star
ferdig, reknar vi med at det gar om
lag 20 manader.

Arbeidet pa vegen vil starte sa
snart planane er godkjende, finansie
ringa og kjop av grunn er i orden. Gar
alt dette greit, haper vi a starte med
vegarbeidet i august/september. Vi
reknar og med at heile neste ar gar
med til vegarbeid.

Atle Bell
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RIKSVEG 62 0KSENDALSTUNNELEN:

8 ALTERNATIVER
Statens vegvesen og Sunndal kommune
utarbeider kommunedelplan for riksveg 62
Usma bru - Krogshavn. I denne planen inn-
gar en opprusting av vegen over
Oksendalsora, plandeit kryssing mellom

riksvegen og fylkesveg 310 og en tunnel
gjennom Vettafjellet (Oksendalstunnelen),
som vll aviose den darllge vegstrekningen
over Svinberget.

Kommunedelplanen legger fram 8
alternative tunneltraseer og har som

ma! a fastlegge hvilket alternativ som
ska! danne grunnlag for den videre
planleggingen av 0ksendalstunne!en
(regulerings- og byggeplan).

0ksendal

Avhengig av hvilket tunnelalterna-
tiv som blir valgt, ligger kostnadene

fra 99 til 163 mill. kr. Tunnelens leng-
de variere fra 3070 til 5350 m.

Tunnelen bygges med tunnelprofil

T8:

Kjorebanebredde:
Total bredde:

Fri hoyde:

6,0 m

8,0 m

4,6 m

Tre av alternativene har en stigning
fra 1,6 % til 3,4 %, og det vil sannsyn-
ligvis vaere tilstrekkelig med naturlig
ventilasjon pga. hoydeforskjellen
mellom pahoggene.

Ved to av alternativene ma det

installeres vifter og tun
nelen ma bygges med
hoybrekk.

Tunnelbelysning
monteres i hele tunne

lens lengde og det instal
leres nodtelefoner, brann-

varslingsanlegg og sluk-
ningsutstyr. Det bygges
havarilommer og snuni-
sjer for storre kjoretoy.
Det monteres utstyr som

muliggjor bruk av bilradio
og mobiltelefon.

Kostnaden som vari-

erer mellom 99 mill, og

163 mill. kr. alt etter

alternativ, inkluderer

vegbygging i forbindelse
med prosjektet, dvs. veg
over 0ksendals0ra og til-
knytninger ved begge

tunnelpahuggene.
Trafikktellinger fra 1991 viser at

strekningen 0ksendal-Tredal bru
har en arsdognstrafikk (ADT) = 1300
kjoretoy/dogn. Andel tunge kjoretoy
er 17% og det antas at ca. 90% av
trafikken er gjennomgangstrafikk. Det
forventes en samlet trafikkokning pa

ca. 6% fram til 1998.

Vegen blir planlagt som avkjor-

selsregulert hovedveg med total veg-
bredde 7,5 m: 6 m kjorebane og 0,75
m skulder pa hver side. I tillegg kom-
mer breddeutvidelse i kurver og for
rekkverk der det er nodvendig.

Planen innebaerer en opprusting
av riksveg 62 over 0ksendals0ra,
med en mindre flytting av veglinja
fram mot kryssomradet mellom riks
vegen og fylkesvegen. Fylkesvegen
vil bli fort under riksvegen gjennom
en mindre brukonstruksjon.

Veglinja over 0ksendals0ra bor
ikke heves dramatisk i forhold til

dagens veg. Derfor vil fylkesvegen bli
fort ned i terrenget gjennom kryssom
radet. Det vil bli bygd gang-/sykkel-
veg fra Usma bru og fram til butikken
og kryssomradet.

Riksveg 62 hp 07 0ksendals-
tunnelen er inne pa Norsk veg- og
vegtrafikkplan i perioden 1994-97.
Det er et mal a ha godkjent reguler-
ingsplan i lopet av 1995. Anieggsstart
er forelepig satt til hesten 1996, og
tunnelen vil da bli apnet for trafikk i

1998.

Alt. Lengde Kostnad mill, kr

2A 3485 m 107

2B 3875 m 119

2C 4160 m 127

4A 3070 m 99

4B 3410 m 110

4C 3625 m 116

4D 4265 m 132

4E 5350 m 163

o

/„ 0ksendal
e/S-veg
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VANNRETT 77 Byra LODDRETT 73 Avbrytelse
1 Se ill. 78 Karakter 1 Kj0ret0y 76 Pro anno

15 Morene 79 Draft 2 Betrakter 80 Snor

16 Elv i M&R 80 Toalett 3 Guttenavn 83 Bevege
17 Gresk bokstav 81 Uttalte 4 Smelter 84 Patte

18 Hovdyr 82 Dekke 5 Spydig 85 Kjemme
19 Forvaltere 89 For fotgjengere 6 Drovtygger 86 Havn

20 Skaut (omv.) 7 Profeter 87 Dep.
22 Gi 92 More 8 Si 88 Eng. svar (omv.)
24 Innsj0 93 Land 9 Apning 89 Sprak
25 Drikken 95 Klargjorer 10 Purke 90 Salskap
26 0yebllkkellg 97 Guttenavn 11 Sykne tien 91 Ruinen

29 Mynt 99 Erte 12 Plagget 94 Elsket av Zevs

30 M0nster 100 Skriva 13 Kake 96 Drikk

33 Finesse 101 Forsikring 14 Uvenn 98 Scener

34 Pikenavn 102 Plagg 21 Landomradet 99 Prove

38 Barbara 104 En Gjermund 23 Gjenklang 102 Skje
39 Plantar 106 Mynt 25 Guttenavn 103 Bilkjannetegn
42 6682 (nadl.) 108 Organisasjon 26 Se ili. 105 Ektamann

43 Guttanavn 109 Pass 27 Bib. navn 107 Aniagg
44 Tall 113 Guttenavn 28 Tid 110 Emna

45 Elv i Spania 116 Kake 31 Prinsesse 111 Saltlosning
46 Fam 117 Asiat 32 Flatemal 112 En Kjall
47 Cm en stund 118 Fortrolige 35 Begynner 114 Artikkal

49 Pikenavn 119 Fornemme 36 Land 115 0dde

51 Fotballklubb 120 Se ill. 37 Se ill. 119 Strontium

52 Pastaelig 40 Prasse

55 Tvegifte 41 Damp
57 Edie 47 Husdyr
59 Spill 48 Suga
60 Se ill. 50 Smilar

61 Dags date 51 Vifte

62 Kimer 53 Utsikt

63 Stat 54 Forslar

66 0y i M&R 55 Bestride

68 Fjellnymfa 56 Bilkjennetegn
69 Pronomen (nyn.) 58 Rekke

70 Like 59 Kino

71 Mai 60 Iverksette

72 Gruppe 64 Grdne

74 Svensk skuespillar 65 Gpplysning
75 Bilkjannetegn 66 Se ill.

76 Tall 67 Bilde
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L0SNING PA
«VEGKRYSS NR. 2-94»

VINNERE BLE:
1. Harald Engdal, Valseybotn
2. Ase Lien, Innfjorden
3. Klara Smage, Vegkontoret

Vi gratulerer vinnerne.
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KRYSSORD av konsulent Terje Haug

5H 155

[

[

1/5 WIG

De tre forste riktige l0sninger premieres
med 2 Flaxlodd.

Lesningen iegges i konvolutt merket Innsender:
«Vegkryss nr. 3 - 94» eg sendee

Vegkontoret
Adresse:Fylkeshuset

6400 Molde

innen 20. august 1994 Postnr.: Poststed:
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Rundt om

i fylket

Arets vegmesterskap i presisjonskjoring blir arrangert 10.
September i Ferde. Det er vegkontoret i Sogn og
Fjordane som bar tatt pa seg arrangementet. I klasse 510
stiller to deltakere fra hvert fylke, mens det i maskingrup-
pene 520 og 536 stiller en deltaker fra hvert fylke.
Maskingruppe 510, stor lastebil;
Scania R 113 HL, 380 6x2 med stalplan
Mercedes Benz 2544, 6x2 med dumperkasse
Volvo FH12, 6x2 med dumperkasse
Volvo FH 12, 6x2 med stalplan
For ovelser med boggiehenger brukes Scania R 113.
Maskingruppe 520, veghovel;
Deltakerne kan velge mellom fig. maskiner;
Mattson 261 A

Mattson 161 A

Caterpillar 140 G
Maskingruppe 536, hjullaster:
Det skal brukes Volvo L70 hjullaster
Vi i More og Romsdal tar sikte pa a arrangere VM-uttak-
ing fredag 12. august. Dette vil bli naermere kunngjort. De
som onsker a kvalifisere seg ma gi beskjed til Ottar
Brudeseth eller sentralbordet pa vegsentralen.
Vi bar mye a forsvare, sa meld dere pa!

C

Dette

stemningsbildet, som

er knipset ett eller annet
sted i fylket vart, bar vi tatt
med bare for a minne om

bvor vakker en sommer-

kveld kan veere pa vare
breddegrader. Selv om vi i

skrivende

stund enna

ikke bar

baft foling
med som-

meren,

regner vi
det som

sikkert at

den duk-

ker opp

om ikke

sa alt

for mange dager.
Vel vel, men na lurer vi pa
om noen kan fortelle oss

bvor dette bildet er tatt.

Det forste riktige svar
belonnes med en liten pre
mie. Den som vet svaret

kan benvende seg til info
pa vegkontoret i Molde.

Om d ̂  det
Denne uttalelsen om Eiksundsambandet fait vi for - eller

bva? Bare les:
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antituCetteti A
50 ar ^
Eldbjorg Rundtom, Vestnes 17. juli

Kjell Sandnes, Afarnes 22. juli

Johannes L Holten, Surna 29. juli

Kjetill Kjersem, Molde 11. august

Bjorn Egil Heggem, Kristiansund 6. sept.

David Grovdal, Isfjorden 28. sept.

60 ar
Fetter K. Vatne, 0rsta 23. august

Statens vegvesen
More og Romsdal


